
ACTA DE LA SESSIÓ DE CARÀCTER ORDINARI DEL PLE DE DATA 26 DE NOVEMBRE DE 
2020.

A les 19:00 hores, en sessió telemàtica, es reuneix el Ple Municipal per efectuar una sessió de caràcter 
Ordinari de primera convocatòria.

PRESIDEIX

Ignasi Simón Ortoll

ASSISTENTS

Maria del Mar Pedrerol i Villarroya
Fran Sánchez Castilla
Lourdes Maria Estéfano Orozco
Albert Iglesias Boza
David Morales Campos
Maria Lourdes Martín Montero
Felicita Romero Olivares
Marc Palet Rodríguez
Iban Martínez Asensio
Josep Nogués i Miras
Manuela Nieves Garrido Marín
Juana Maria Morata López
Susana Mesas Sánchez
Antonio Polo Lama
Josep Oriol Vera Brau 
Manel Busquets i Mateu. 

ACTUA COM A SECRETÀRIA

Gemma Navarro Medialdea

També hi assisteix Antoni Hierro Medina, interventor municipal

1.- PRP2020/421   DONAR COMPTE DELS DECRETS D'ALCALDIA   

Es donà compte dels Decrets d’Alcaldia emesos del dia 10 de setembre al 13 de 
novembre de 2020, que van del número 648 al 858.
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2.- PRP2020/432   DONAR COMPTE DELS INFORMES D'INTERVENCIO DEL TERCER 
TRIMESTRE 2020   

Es donà compte dels Informes d’intervenció del tercer trimestre de 2020 sobre Estabilitat 
pressupostària i sostenibilitat financera, i sobre Període mig de pagament.

3.- PRP2020/435   APROVACIO INICIAL PRESSUPOST GENERAL EXERCICI 2021   

Es donà compte del següent Dictamen de la Comissió Informativa d’Hisenda:

“Formalitzat l'expedient del pressupost general de l'exercici 2021.

Vist que la tramitació i aprovació del pressupost s’ha de fer de conformitat amb els articles 162 i 
següents del Real Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s'aprova el text refós de la Llei 
reguladora de les hisendes locals.

Vist l'informe de l’interventor de l’Ajuntament,

Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa d’Hisenda, es proposa al Ple l'adopció dels 
següents acords:

1r.- Aprovar inicialment el Pressupost municipal general consolidat per a l’exercici 2021 amb 
superàvit inicial, essent l'import de les despeses de 19.333.843’91 euros, dels quals 19.304.800 
euros corresponen a l’entitat i 29.043’91 euros a l’Empresa municipal; i l’import dels ingressos de 
19.378.370 euros, dels quals 19.304.800 euros corresponen a l’entitat i 73.570 euros a l’Empresa 
municipal.

2n.- Aprovar la relació de llocs de treball i la plantilla de personal que es detalla al Pressupost.

3r.- Aprovar les Bases d’execució del Pressupost general.

4t.- Exposar-lo al públic durant el termini de quinze dies hàbils, amb inserció de l’anunci al Butlletí 
Oficial de la Província i en el tauler d’anuncis de la corporació, per a que es puguin fer reclamacions.

5è.- Aquest acord es considerarà definitiu si no es produeixen reclamacions en contra durant el 
termini d’exposició pública, i entrarà en vigor en l’exercici al qual es refereix, quan s’hagi complert el 
que disposa l’article 112.3 de la Llei 7/85 de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local i 
l’article 169 del text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals.”

Acabada la lectura el regidor Fran Sánchez comentà que es portaven a 
consideració plenària els pressupostos per l’any 2021 que estaven aposentats 
en el diàleg i la negociació i que havien volgut seguir en la línia que la 
ciutadania demanava en aquells moments, que eren l’entesa i el treball conjunt 
de bona part dels grups polítics del plenari. Digué que en aquests moments en 
els que la crisi sanitària havia provocat una relentització important de l’economia 
calia estar a l’alçada i aquests pressupostos volien reflectir que el municipi no 
quedaria impassible si la seva ciutadania passava per una situació difícil. Agraí 
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l’alçada de mires política dels Grups d’ERC i de En Comú Podem, grups que havien volgut 
negociar el pressupost i amb els que, des de la voluntat de suma, havien pogut arribar a 
presentar aquests comptes.  Aquesta voluntat negociadora havà portat a poder millorar els 
comptes en molts aspectes, fonamentalment els relacionats amb la cura i l’acompanyament de la 
ciutadania en la lluita contra els efectes que la pandèmia. Reiterà l’agraïment de l’equip de govern 
perquè davant d’uns comptes que entenien que reflectien el projecte polític socialista, la seva 
reacció va ser voler aportar i que fossin una mica més de tots, sobretot una mica més de la 
ciutadania, en comptes de pensar en quina critica es faria a l’article de l’Informa’t del mes 
següent. La ciutadania lliçanenca de ben segur que ho agrairà, atès que era l’hora de sumar.
 
Continuà explicant que els pressupostos estaven basats en 3 pilars bàsics:

- La defensa del benestar social de tota la ciutadania. 
- L’aposta per la millora dels serveis públics
- El desenvolupament dels nostres barris

En matèria de benestar social apostarien per un pla de xoc en favor d’assegurar els drets bàsics 
de la ciutadania posant en marxa un pla integral per la protecció de l’habitatge i dels 
subministraments bàsics, per abordar el futur amb garanties, atès que entenien que els veïns de 
Lliçà havien de poder tenir assegurats aquests drets. En aquest mateix sentit, es posaria en 
marxa un programa específic per a cobrir una mancança històrica, les beques menjador de més 
del 50% en període de vacances, perquè la prioritat del plenari havia de continuar sent la 
protecció de la infància. 

En aquest mateix sentit s’iniciaria un programa innovador i històric a nivell municipal, posant en 
marxa una línia d’ajuts retornables per aquelles persones que poguessin acreditar no haver 
cobrat les prestacions estatals i autonòmiques l’últim mes. Tot i així creien important fer un 
acompanyament intens en la reinserció laboral i per això potenciarien els programes existents en 
matèria laboral, i es dedicarien 100.000 euros a plans d’ocupació. 

Es continuaria amb l’acompanyament d’aquells ciutadans que necessitessin de l’administració 
mantenint els programes socials existents i millorant la seva implementació, com els projectes 
d’alimentació domiciliaria, la treva hivernal o el projecte Apropa’m. Continuarien apostant per un 
increment dels programes lligats a la dependència, posant la mirada en la millora del SAD i  
potenciant arribar a més veïns i veïnes. La gent gran continuaria sent una prioritat en un poble 
com Lliçà.

Per altra banda, assenyalà que no es volien oblidar de les entitats que donaven suport a la 
ciutadania i que jugaven un paper important en matèria social en el municipi. Per aquest motiu 
també s’obriria una línia d’ajuts per donar resposta a les necessitats del banc d’aliments millorant 
les instal·lacions existents per fer més fàcil la seva tasca i donant resposta a la necessitat de 
productes per poder continuar donant el servei de manera correcte. En aquest 
punt aprofità per donar les gracies a tots els voluntaris del Rebost per la feina 
que feien.

Pel que feia en matèria educativa, aquest pressupost continuava amb 
l’ampliació progressiva del projecte de gratuïtat de llibres i material didàctic, que 
aquest any es faria arribar fins a segon d’ESO. Es continuaria apostant per la 
formació de reinserció educativa, mantenint el PFI municipal i recolzant a 
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l’escola d’adults de la Mancomunitat. Durant l‘any vinent es continuaria amb tots els projectes de 
recolzament a la millora dels projectes educatius de centres del municipi, amb els projectes Creix 
i del Consell d’infants. Durant els exercicis vinents es faria un esforç importantíssim per tal de 
poder portar el servei d’ESO a la zona de Palaudàries, executant l’acord amb el Departament 
d’ensenyament, donant resposta a una reivindicació històrica dels veïns d’aquella zona i a una 
necessitat per continuar amb la voluntat d’apropar els serveis a les diferents zones de Lliçà. 
Vinculat amb aquest fet es donaria suport al procés de guia en la fusió dels centres que 
conformaran el projecte educatiu de l’Institut Escola. 

Afegí que aquest pressupost també donaria resposta a una altra necessitat històrica com era el 
Pla educatiu de ciutat. Durant el proper any es preveien invertir recursos en l’execució d’aquest 
pla que marcaria les línies educatives del municipi pels propers 10 anys. 

Així mateix, en aquesta matèria, també volien col·laborar en la digitalització dels centres 
educatius, aportant material tecnològic als centres per tal de continuar amb el procés 
d’informatització i d’innovació pedagògica a les aules.

En quant a la cultura, tot i preveure una impossibilitat d’execució de grans esdeveniments 
culturals al municipi, havien volgut continuar apostant per la cultura mantenint la previsió 
d’execució de la majoria d’esdeveniments previstos per l’any 2021, buscant fórmules innovadores 
per poder fer arribar la cultura a tots els racons del municipi. Per aquest motiu continuarien 
potenciant el paper de la Biblioteca municipal com a punt de referència cultural i innovarien en les 
fórmules d’execució per tal que la pandèmia no aturi la cultura a Lliçà d’Amunt. 

En aquesta mateixa línia s’actuaria en matèria de política juvenil i de cohesió social, àrees molt 
entrelligades entre elles i en les que es treballaria per reduir els efectes de la pandèmia en 
aquests àmbits.

Pel que feia a l’àmbit esportiu, tot i la pèrdua important d’ingressos, es continuaria apostant per 
l’esport com una eina cohesiva de Lliçà, per això es volia incorporar una nova figura tècnica a 
l’àrea per potenciar els projectes formatius entorn a l’esport base. Es mantindrien els recursos de 
recolzament a les entitats esportives i s’apostaria per la creació de nous espais esportius 
aprofitant les zones verdes i el patrimoni arquitectònic del municipi, seria un projecte per posar en 
valor la potencialitat turística de Lliçà lligada a l’esport i a l’entorn. 

En relació a l’àmbit de Seguretat ciutadana, des del govern eren coneixedors que era un aspecte 
importantíssim per la ciutadania i per això volien continuar apostant per tenir cada dia un poble 
més segur, incrementant la plantilla amb un agent més i realitzant tres promocions internes per tal  
que el cos policial tingui més capacitat d’acció, i així mateix, es renovaria la flota de vehicles de 
manera progressiva, per tal que la policia tingués totes les eines de treball per poder vetllar per la 
seguretat de tots i totes. 

En quant a les obres de manteniment i millora, es continuaria apostant pel pla 
iniciat ara feia uns anys d’inversió en la millora de la xarxa d’aigua per 
aconseguir un millor servei. En el mateix sentit, també es considerava important 
anar fent nous reasfaltats per mantenir els barris el millor possible, sent 
conscients que mai era suficient. 

Pel que feia en medi ambient, aquesta seria una altra de les línies d’actuació 
rellevants que es proposaven en aquest pressupost. Explicà que eren 
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coneixedors de les mancances que presentava actualment el sistema de recollida, i per aquest 
motiu posarien en marxa un pla d’inversions per donar un millor servei més compromès amb el 
reciclatge i el medi ambient. Tot això tindria un pressupost final de més de dos milions d’euros 
que s’executarien en tres anys. Aquest primer any es proposarien acabar de definir les actuacions 
conjuntament amb els agent socials i polítics municipals, i renovar bona part de la flota de 
camions. 

Així mateix, també es reforçaria la plantilla de personal tant a nivell de recollida com tècnic. Es 
volia un poble més verd i amb més capacitat de lluir les seves singularitats, per això també 
s’incorporaria una persona més a la brigada de manteniment del verd. 

També es preveia la renovació de tot l’enllumenat públic a Led. I aquesta actuació, segons 
recollia el pacte per a la reconstrucció, es realitzaria amb més de 10 contractes temporals. 

Digué que continuarien amb els projectes ja posats en marxa anys anteriors, com l’execució de 
les franges contra incendis, la cura pel món animal i el compromís amb la promoció dels cultius 
orgànics i espais de protecció ambiental.

Pel que feia en matèria de promoció econòmica, gràcies al pla de reconstrucció social pactat, es 
podrien portar a terme noves línies de subvenció a autònoms i petits empresaris del municipi per 
tal de poder ajudar en el manteniment del teixit empresarial municipal. Indicà que alguns 
exemples serien:

- Generar una línia d’ajuts per a la digitalització del comerç local.
- Generar un paquet de micro-formació en venda Online.
- Generar una campanya comercial per al foment del consum. 
- Iniciar una línia d’ajuts per col·laborar amb el rebut del lloguer d’aquells comerciants que 

degut a la crisis sanitària no poguessin fer-hi front si demostren una pèrdua en l’últim 
trimestre. 

- Posar en marxa una línia d’ajuts pel pagament del rebut d’autònoms a la Seguretat Social, 
de fins a dos mesos per a aquells que puguin acreditar una reducció del 50% o superior 
en la seva facturació durant l’últim trimestre del 2020. 

- Iniciar una línia d’ajuts per subvencionar el pagament del rebut de les terrasses durant els 
propers 6 mesos. 

- Reprendre la iniciativa que ja es va posar en marxa durant el 2020 d’ajuts directes a 
autònoms i comerços afectats

En quant a l’urbanisme, aquest pressupost continuaria amb la intenció de millorar urbanísticament 
el municipi i per tant preveia un seguit d’inversions que creia fonamentals, com serien tot un 
seguit de semaforitzacions per millorar la seguretat i ordenar millor la mobilitat, en concret a la 
costa de Can Puig, al Bosc de la riera o a la sortida del Cap; la generació d’espais de trobada i 
convivència, com per exemple la construcció d’un gran parc davant de l’Escola Rosa Oriol, el 
Pinar de la riera com un espai lúdic esportiu, la construcció d’un pont per a 
vianants, que uneixi el centre del municipi amb aquest pulmó verd de la zona. 

Acabà dient que el pressupost seria de 19.304.800 euros, amb préstecs per 
valor de 2.934.300 euros, un endeutament del 45% i un pla d’inversions pel 
2021 per valor de 3.100.000 euros. 
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A continuació prengué la paraula el regidor Iban Martínez que començà agraint el reconeixement 
de la feina feta. Manifestà que el pressupost era un reflex de la política de qui governava, i 
costava donar suport quan no es prioritzaven actuacions que un voldria. El plantejament inicial del 
pressupost no agradava al seu grup en absolut, atès que incloïen una estructura de l’ajuntament 
més gran, i hi havia partides com les de pobresa energètica que quedaven reduïdes, les de 
promoció econòmica que encara eren la meitat de feia dos anys, i sorprenia el tema de la 
socialització de llibres que només s’havia executat la meitat i per tant o bé no s’havia calculat bé o 
alguna cosa havia passat. El pressupost inicial contemplava 0 euros per ajuts de COVID, i en 
aquest punt era quan havien canviat de xip perquè el més senzill hagués estat criticar els 
pressupostos perquè preparaven una campanya electoral i no s’ajudava a la gent, però el seu 
grup va creure que en aquests moments s’havia de fer política, anar més enllà, i per això s’havien 
reunit amb l’equip de govern per arribar a un acord i fer un pla de reconstrucció de Lliçà, quedant 
en segon terme el que no els hi agradava; però això no volia dir que fessin un pacte de govern, no 
blanquejarien l’acció de govern, però sí que els reforçava com a força útil pels lliçanencs. Amb el 
pla de reconstrucció, Lliçà d’Amunt disposaria de 300.000 euros per reactivar el teixit econòmic i 
ajudar a la ciutadania. Finalitzà dient que Esquerra Republicana de Catalunya prioritzaria la 
ciutadania a les campanyes polítiques, i vetllaria perquè es complissin els pressupostos.

Tot seguit, prengué la paraula el regidor Antonio Polo que digué que el pressupost era un 
document complex que cada grup polític faria diferent perquè cada un tenia les seves 
preferències. Manifestà que ara s’estava en un moment social i econòmic molt delicat, i el 
pressupost havia de recollir la fotografia dels veïns de Lliçà. S’havia arribat a un acord amb el 
document que ara es proposava, tot i que el primer esborrany presentat feia tres setmanes no era 
reflex de la situació que s’estava vivint i la que es viuria, davant d’això considerava que tenia la 
obligació de treballar noves propostes i canviar l’esborrany presentat. S’havia analitzat la situació 
dels veïns amb dades de l’Observatori del Vallès Oriental, que eren dades molt negatives de 
destrucció de llocs de treball i amb 25 empreses menys, més que la mitjana de la comarca. 
Analitzant el pressupost de 3.000.000 d’euros per inversions, algunes no necessàries i que es 
podien reduir, i davant la bona situació de l’Ajuntament, s’havia de fer alguna cosa, i per això es 
va proposar el Pla de reconstrucció social i econòmica de Lliçà d’Amunt que, entre d’altres, tenia 
com objectius ajudar al comerç en general i a la gent que s’havia quedat sense feina i que no 
cobrava res. Es va arribar a un acord que era necessari per a que els ciutadans tinguessin 
cobertes les seves necessitats.

El Sr. Alcalde agraí l’actitud de negociació, i manifestà que gràcies a molts anys de bona gestió 
econòmica ara es podien permetre afrontar aquests durs moments i presentar aquest pressupost. 

A continuació, el regidor Oriol Vera explicà que quan s’havia presentat el Pressupost, no li havia 
agradat gens atès que destinava 0 euros al COVID, preveia inversions que es podien estalviar 
com parcs i instituts que hauria de pagar la Generalitat, entre d’altres. Per una banda es parlava 
de temes socials però per altra banda s’havien augmentat les taxes. S’havia dit que la partida de 
COVID era 0 per que si s’aprovaven ajudes es farien amb l’acord de tots els 
grups municipals com s’havia fet fins aquells moments, i va deduir que es 
tornarien a reunir, però després s’havia assabentat que es tronava a formar el 
tripartit i es feien ajudes que no sabia d’on sortirien perquè no es reduïa cap 
partida. No s’havia tingut diàleg amb els altres grups municipals. Acabà dient 
que votaria en contra, perquè tot i estar d’acord amb els ajuts no sabia d’on es 
traurien els diners i si es farien o no. 
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El senyor Alcalde li digué que havia explicat una història que no tenia res a veure amb la realitat, i 
això li molestava, atès que tenia missatges creuats amb ell per si volia aportar alguna cosa, els 
altres grups l’havien trucat a ell per fer-li propostes. Es tenia una partida extraordinària que podia 
venir de la Generalitat o de l’Estat, i si no arribaven es traurien de romanent atès que, després 
d’una bona gestió durant anys, hi havia uns 4.000.000 d’euros. El finançament dels ajuts socials 
serien puntuals, la partida estava oberta amb 0 euros però hi hauria diners, era diferent parlar 
d’una inversió que hagués de ser continuada com seria el cas de les escombraries, que d’una 
inversió puntual en ajudes socials que esperaven que tingués un començament i un final. Calia 
tenir en compte que en aquest pressupost que es presentava hi havia una inversió pública que 
feia anys que no es feia a l’Ajuntament de Lliçà d’Amunt, i això generaria riquesa i treball, l’error 
potser havia estat no explicar que també hi havia una partida de 100.000 euros per finançar uns 
plans d’ocupació propis.  Per altra banda va manifestar que no hi havia cap tripartit, i que 
suposava que durant el desenvolupament del Ple ja s’aniria veient que l’acord només estava en el 
pressupost. 

El regidor Iban Martínez manifestà que no hi havia hagut mai cap tripartit, i tampoc per aprovar el 
pressupost, indicà que el regidor Oriol Vera sí que l’any passat havia fet propostes per donar el 
vot favorable. A la sortida de la reunió de presentació del pressupost, el regidor Fran Sánchez 
havia dit a tots els grups que si tenien propostes a fer les presentessin perquè voldrien tenir el 
suport de tots, i ell l’havia trucat manifestant-li que el pressupost no li agradava gens i li havia fet 
propostes que considerava que eren importants perla gent. Insistí que de tripartit no hi havia res, i 
assegurà que si al govern de la Generalitat hi havia un pacte del seu partit amb el PSC, es 
plantejaria donar-se de baixa.

El regidor Manel Busquets explicà que a ell no l’havia trucat ningú i que li agradaria saber si a 
l’Antonio Polo l’havien trucat o no. En un primer moment el pressupost no li havia agradat gens, hi 
havia poca inversió en projectes municipals, un 30% menys que a l’exercici 2019, i impostos més 
alts; però el pressupost que es presentava ara, semblava que el PSC fos el més solidari, quan hi 
havia partides sense consignació. El seu grup encara esperava inversions del pacte de govern, i 
potser ara no tocaria fer parcs, en el pressupost hi havia més endeutament i menys amortització. 
El regidor Fran Sánchez havia parlat que dos partits havien estat a l’alçada com si els altres no ho 
haguessin estat, quan s’havia treballat cada dilluns per tractar les situacions originades per la 
CÖVID, però pel pressupost no els havien trucat., que era del tot lícit però era jugar molt baix. 
Continuà dient que li preocupava la situació del municipi, amb una situació econòmica molt 
delicada, i calia ser responsable amb el que es proposava, no podia ser que hi hagués la supèrbia 
d’uns diners que no sabien si vindrien, li sobtava que no hi haguessin 77.000 euros per no pujar 
impostos, i en aquests moments sí que n’hi haguessin. Finalitzà dient que en una situació normal 
hauria votat en contra del pressupost, però davant la situació actual que estava vivint la gent i 
s’hagi arribat com s’hagi arribat, s’abstindria de votar.

El senyor Alcalde explicà que l’increment de la taxa era per 180.000 euros, i que en relació al 
tema de les inversions, la comparativa s’havia de fer amb les inversions inicials. 
Pel que feia al deute s’havia passat del 37% al 46%, quan les administracions 
públiques es podien endeutar fins al 110%. Tot i això agraí l’abstenció ben 
raonada, plantejada des d’un any excepcional.

El regidor Manel Busquets contestà que ell parlava de nous préstecs, que 
s’augmentava l’endeutament però el ciutadà no en rebia res. Dient el senyor 
Alcalde que l’any 2020 s’havien fet amortitzacions anticipades i la Generalitat 
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faria un fons local per donar més de 200.000 euros. Aleshores el regidor Manel Busquets 
preguntà qui era que feia l’esforç la Generalitat o l’Ajuntament, contestant el senyor Alcalde que la 
Generalitat lliuraria els diners i l’Ajuntament distribuiria. El regidor Manel Busquets assenyalà que 
el pressupost inicial la partida COVID era 0 euros, contestant el senyor Alcalde que hi havia 
100.000 euros per un pla d’ocupació local.

Posat a votació, la proposta fou aprovada pels vots favorables dels grups dels PSC (9), d’ERC (5) i 
d’En Comú Podem (1) que constitueixen majoria absoluta legal, i el vot en contra del grup de 
Ciutadans (1). El grup Junts per Lliçà (1) s’abstingué de votar.  

4.- PRP2020/436 APROVACIO INICIAL MODIFICACIO POUM SECTOR CAN MONTCAU   

Es donà lectura del següent Dictamen de la Comissió Informativa d’Urbanisme:

“Vist el document de Modificació Puntual del POUM en l’àmbit del PAU-17 Can Montcau – Can 
Malé, la tramitació del qual promou l’Ajuntament de Lliçà a petició de l’empresa Punta-Na SA.

L’objecte d’aquesta Modificació es concreta en dos aspectes:

1. La refosa de les Normes Urbanístiques d’aquest sector.

2. El canvi de qualificació urbanística de la parcel·la H que actualment té previst l’ús hoteler i que 
es vol modificar com a ús logístic tal i com es dóna a la majoria del sector.

De conformitat al que estableix l’article 94 del Text Refós de la Llei d’Urbanisme.

Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa d’Urbanisme, es proposa al Ple de 
l’Ajuntament l’adopció dels següents acords:

Primer: Aprovar inicialment la Modificació Puntual del POUM en l’àmbit del PAU-17 Can Montcau – 
Can Malé, pel que fa a la refosa de les Normes Urbanístiques del sector i al canvi de qualificació 
urbanística de la parcel·la H.

Segon: Exposar al públic aquesta aprovació per un període d’un mes, mitjançant edicte al Butlletí 
Oficial de la Província, i anunci a un dels diaris de major difusió.”

Oberta la deliberació la regidora Lourdes Estéfano explicà que hi havia tres grans objectius que eren 
necessaris per consolidar el polígon: primer, per l’activitat econòmica l’ús majoritari era el logístic, 
segon, per reforçar l’estudi de mobilitat plantejat al conjunt del sector, potenciant recorreguts peatonals 
i en bicicleta, i tercer, per implantar nous usos als terrenys del perímetre de la Masia de Can Montcau 
que ajudarien a fer activitats com les 24 hores entre d’altres. 

El regidor Iban Martínez digué que la modificació es plantejava amb tres objectius 
però no es consolidava l’ús logístic sinó que es consolidava el que MANGO 
demanava. L’any 2003 Mango ja havia comprat parcel·les per a que tot el sector fos 
logístic, i ERC li havia denegat, es deia que titularitat havia de ser única, oficines i 
espai de zona verda pública. Al final la zona verda s’havia canviat a hotelera durant 
el govern del PSC que defensava un espai lúdic a Can Montcau. Amb aquesta 
modificació que es proposava MANGO aconseguiria el que volia fer, agafar una 

Per descarregar una còpia d’aquest document  consulti la següent pàgina web

Codi Segur de Validació 87f4f213d3e2486298b9b4e3a5221cb1001

Url de validació https://carpeta.llicamunt.cat/Validador

Metadades Classificador:Acta  -     Origen: Origen administració    Estat d'elaboració: Original

S
ig

n
at

u
ra

 1
 d

e 
2

G
em

m
a 

N
av

ar
ro

 M
ed

ia
ld

ea
04

/0
6/

20
21

S
ec

re
tà

ri
a

S
ig

n
at

u
ra

 2
 d

e 
2

Ig
n

as
i S

im
o

n
 O

rt
o

ll
04

/0
6/

20
21

A
lc

al
d

e

https://carpeta.llicamunt.cat/Validador


muntanya, destrossar-la i omplir-la de camions. Continuà dient que l’estudi de mobilitat ja reconeixia el 
camí que el Pla Parcial recollia, però el que més l’amoïnava era que es fes una requalificació 
urbanística per a que MANGO continués creixent a canvi de deixar una Masia que estava en runes i 
que era l’empresa qui havia d’haver arreglat, ara l’Ajuntament la rehabilitaria i quan MANGO la volgués 
recuperar se li hauria de retornar per a que fes el que en volgués. En conclusió la regidora havia dit tres 
objectius i el que ell veia eren tres modificacions que ajudaven a fer campanyes. 

En el cas de Ca la Miquela el propietari regalava la Masia i en aquest cas la deixava a canvi de molts 
més metres.

La regidora Lourdes Estéfano va manifestar que volia aclarir que l’estudi de mobilitat del sector 
garantia la mobilitat amb transport públic, potenciava el recorregut peatonal, MANGO havia de fer el 
projecte de pont inundable i un camí que arribava fina a la zona sud. Amb aquesta modificació el camí 
continuaria fins al sector. En la cessió dels terrenys juntament amb la Masia no es deia que s’hagués 
de rehabilitar la masia, però sí que voldrien fer un PFI de construcció. El planejament no era una cosa 
estàtica, i per la situació del polígon era més potenciable que fos logístic que no hoteler, perquè 
donaria més vida i milloraria la zona.

El regidor Iban Martínez contestà que els planejaments eren vius però estava clar que en el cas de 
MANGO cada 2 o 3 anys hi havia modificacions.

El senyor Alcalde explicà que el tema de la titularitat única no s’aguantava, no es podia obligar a no 
vendre atès que era una mesura inconstitucional. Els aprofitaments eren els mateixos, l’únic que 
canviava era el valor dels terrenys que en logístic era més baix que en hoteler. L’interès de 
l’Ajuntament era consolidar el polígon i acabar-lo quan abans millor. Afegí que amb el canvi d’ús es 
reduiria la mobilitat prevista, no hi havia més sostre ni alçada.

El regidor Iban Martínez digué que sempre tenien el mateix debat, i que el senyor Alcalde digués que 
MANGO perdria diners feia riure. MANGO no perdia, necessitava el canvi perquè tenia un interès 
empresarial, no ho feia per l’Ajuntament, i que volgués guanyar diners era totalment lícit però demanà 
que no els volguessin convèncer que Lliçà d’Amunt guanyava amb el canvi. El senyor Alcalde contestà 
que el valor del terreny seria menor, replicant el regidor Iban Martínez que si es tenia una cosa que 
valia 50 i no la volia ningú no es tenia res, però si es tenia una cosa que valia 30 i la volia algú es 
guanyava 30. 

La regidora Lourdes Estéfano explicà que legalment un privat podia demanar la modificació però era 
l’Ajuntament qui aprovava o no, i en aquest cas veien que la modificació podia tenir un interès general i 
per això ho tiraven endavant. 

El regidor Antonio Polo manifestà que els punts que comportaven requalificacions li feien respecte, i en 
aquest cas que no havia vist el conveni al que feia referència l’arquitecte encara més, perquè no sabia 
què s’estava aprovant. S’argumentava que hi havia un interès general i no tenia 
constància d’aquest. El tema de la Masia que estava destrossada, més que una 
cessió hauria de ser una donació. Ja se sabia el què li constava a MANGO complir 
amb el que signava, i ara necessitava canvia l’ús, i el seu grup no veia quin interès 
tenia l’Ajuntament, per tot això hi votaria en contra.

La regidora Lourdes Estéfano manifestà que l’arquitecte especificava quin era 
l’interès general, i el conveni es vinculava a l’aprovació provisional, contestant el 
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regidor Antonio Polo que com que no havia vist conveni no ho podia dir. La regidora Lourdes Estéfano 
digué que el conveni estaria pel següent pas. 

El senyor Alcalde proposà deixar el tema damunt la taula per poder ensenyar l’esborrany del conveni.

El regidor Manel Busquets demanà que també es demanés un informe a Esports i Medi Ambient per si 
en aquell sector es podien fer les 24 hores. 

El senyor Alcalde contestà que eren activitats esporàdiques i úniques però que igualment el 
demanarien. 

Finalment, s’acordà deixar el tema damunt la taula.

5.- PRP2020/453   APROVACIO CONVENI URBANISTIC FINCA DE CA LA MIQUELA   

Es donà lectura al següent dictamen:

“La mercantil CIRO SPORT,S.L., és propietària de la finca situada al carrer Metal·lúrgia 12-14 de 
Lliçà d’Amunt, on es troba la Masia de Ca la Miquela inclosa dins del Catàleg de béns protegits. 
Aquesta finca està classificada pel Pla d’ordenació urbanística municipal, aprovat definitivament per 
la Comissió Territorial d’Urbanisme de Barcelona en data 18 de desembre de 2014 com a sòl urbà 
consolidat i qualificada com a verd privat (clau 10). 

L’Ajuntament de Lliçà d’Amunt està interessat en prolongar el carrer Camí del Turó fins al carrer de 
la Metal·lúrgia, tal com es preveu en l’Estudi de mobilitat urbana que està redactant la Diputació de 
Barcelona i en obtenir un equipament públic en aquest àmbit per donar servei a les empreses que hi 
ha implantades o que s’implantin en el futur.

Atès que s’ha detectat una forta demanda de sòl amb ús industrial en el municipi de Lliçà d’Amunt 
que no pot ser satisfeta amb l’oferta de sòl actualment qualificat amb aquest ús i que podria ser 
satisfeta qualificant una part de la finca del carrer Metal·lúrgica número 12-14 com a sòl industrial 
(clau 11b).

Atès que per tal de possibilitar la prolongació del carrer Camí del Turó i obtenir un equipament 
públic i més sòl qualificat com a ús industrial en l’àmbit de la finca situada al carrer de la Metal·lúrgia 
número 12, es considera que seria procedent l’aprovació d’una modificació puntual del Pla 
d’ordenació urbanística municipal que delimiti un polígon d’actuació urbanística on es qualifiqui el 
sòl inclòs dins el seu àmbit, en part, com a sistema viari  (clau V) i sistema d’equipament (clau E) i, 
en part, com a sòl industrial (clau 11b).

Vista la minuta del  Conveni urbanístic de planejament i gestió de l’àmbit 
corresponent a la finca Ca la Miquela de Lliçà d’Amunt.

Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa d’Urbanisme, es proposa al 
Ple l’adopció dels següents acords:

Primer: Aprovar el contingut i la signatura del Conveni urbanístic de planejament i 
gestió de l’àmbit corresponent a la finca Ca la Miquela de Lliçà d’Amunt. 
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Segon: Publicar aquest acord al Diari de la Generalitat de Catalunya, i així mateix, sotmetre’l a 
informació pública per un període d’un mes, juntament amb l’instrumenta de planejament que 
s’aprovi.

Tercer: Comunicar aquest acord als interessats per tal de poder formalitzar l'esmentat conveni.

Quart: Autoritzar a l’Alcalde per la seva signatura.”

Oberta la deliberació el senyor Alcalde explicà el contingut del conveni.

El regidor Iban Martínez preguntà si era urgent aprovar aquest conveni, perquè voldria que se li 
aclarissin alguns dubtes sobre com eren l’aprofitament, el pagament de les despeses d’urbanització, o 
si Ca la Miquela anava condicionat a la rotonda i al carrer la Fàbrica.

El senyor Alcalde contestà que aclariria el tema del carrer la Fàbrica i la rotonda del carrer Sant Joan, 
perquè anava deslligat del conveni, i no estava pressupostat perquè ho podia fer la Brigada.

La regidora Lourdes Estéfano manifestà que els havia costat arribar a un acord amb el propietari i ara 
que s’havia arribat era important signar el conveni i després continuar amb el procediment d’aprovació 
de la modificació del POUM. Interessava aprovar el conveni perquè preveia prolongar el Camí del Turó 
fins al carrer Metal·lúrgia i obrir un nou vial. El fet de canviar la clau permetria pagar les obres sense 
cost per l’Ajuntament, i que la Masia passés a ser un equipament municipal sense cap cost.

El regidor Iban Martínez digué que el vial en aquells moments no era estrictament necessari, i 
l’amoïnava que ara es fes un tros, i d’aquest l’Ajuntament es quedaria una part, aquesta part eren la 
Masia i un terreny on es podria construir una nau, i el propietari es quedava l’altra tros que hauria de 
fusionar amb una altre terreny que tenia al costat, la intenció de l’Ajuntament era vendre la seva 
parcel·la per pagar les obres i a la Masia posar-hi un equipament, quan ja es tenien metres suficients 
que no eren capaços d’omplir, així mateix l’interès de la Masia era reduït quan estaria al mig de les 
naus, però el que més l’amoïnava era que del terrenys que es quedava l’Ajuntament si la Comissió 
d’Urbanisme decidia que fossin menys metres qui perdria edificabilitat seria l’Ajuntament i podria 
passar que ningú volgués comprar-lo, preguntà perquè no es repartia, així quedava tot molt estrany, tot 
era molt eteri i li sabia greu  perquè si se’ls hagués explicat millor s’haurien pogut posar d’acord, però 
tal com havia anat si no es podien esperar a aprovar-lo, el seu grup votaria en contra. 

El regidor Antonio Polo manifestà que compartia l’opinió del regidor Iban Martínez, i que li cridava 
l’atenció el tema de la pèrdua d’edificabilitat per la parcel·la que seria de l’Ajuntament. Demanà que li 
agradaria que quan es votés un punt es tingués tota la informació, perquè el tema de l’edificabilitat ho 
canviava tot i no es podia saber quant costarien les obres.

El senyor Alcalde contestà que podia ser que es tinguessin beneficis o no , però això no es podia saber 
fins que estigués tot aprovat definitivament i es vengués la parcel·la.

La regidora Lourdes Estéfano explicà que per poder signar el conveni s’havia fet un 
aixecament topogràfic, i en cas que la Generalitat canviés algun aspecte de la 
modificació el vial no es podria tirar endavant perquè la Masia estava al seu límit.

El regidor Oriol Vera manifestà que li agradava la idea, i que part del mèrit havia 
estat del regidor Manel Busquets, es guanyava una masia i es feia el carrer.
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El regidor Manel Busquets digué que aquest tema li interessava perquè es donava continuïtat al Camí 
del Turó que donaria seguretat a la zona dels Pigots, perquè el tema que hi hagués aquest cinturó faria 
que l’índex de vehicles per la zona de pavelló i escoles es reduís. A més el fet que hi hagués la 
possibilitat que el cost fos menor o inclús sense cost era una oportunitat pel municipi i pels veïns.

Posat a votació la proposta fou aprovada amb el vot favorable dels grups municipals del PSC (9 de 9), 
de Ciutadans (1 de 1) i de Junts per Lliçà (1 de 1), que constitueixen majoria absoluta legal; el vot en 
contra del grup municipal d’ERC (5 de 5). S’abstingué de votar el grup municipal d’En Comú Podem (1 
de 1).

6.- PRP2020/434   APROVACIO CESSIO US I CONVENI DE CESSIO US DE LA BASSA DE 
CAN DUNYO   

Es donà lectura al següent dictamen:

“A la bassa de Can Dunyó, ubicada a la finca del mateix nom propietat de l’Ajuntament de Lliçà 
d’Amunt, i que està inclosa a l’Inventari de Zones Humides de Catalunya amb codi 06004104, 
actualment s’hi realitza una gestió de mínims, que inclou un cens bianual d’aus, el 
desbrossament parcial, la retirada de residus i la identificació i resolució d’incidències. 

Atès el seu alt valor ecològic, ja que conté una gran diversitat d’ambients, com ara illes, 
codolars, zones profundes, canyissars i zones temporals que acullen una elevada biodiversitat 
característica de zones humides, amb especial presència d’espècies d’ocells aquàtics i 
migratoris; i que actualment s’observa una elevada terbolesa de l’aigua acompanyada d’un 
abocament de sediments provinents del torrent en el que hi arriben les aigües pluvials; a més, 
d’un curs constant d’aigua arribant a la bassa amb presència d’algues nitròfiles a la llera i 
d’espècies al·lòctones, seria convenient la seva restauració i conservació per recuperar la 
temporalitat i la transparència de l’aigua, amb l’eliminació de la fauna al·lòctona.

Vist l’article 76 de la Llei 42/2007, de 13 de desembre, del patrimoni i la biodiversitat, que 
estableix que les administracions públiques han de fomentar els acords de custòdia, entesa 
com el conjunt d’estratègies o tècniques jurídiques a través de les quals s’impliquen els 
propietaris i usuaris del territori en la conservació i ús dels valors i els recursos naturals, 
culturals i paisatgístics, i que preveu la cessió de terrenys de l’administració general de l’Estat 
a les entitats de custòdia.

Vist l’article 84 de l’Estatut de Catalunya que determina que els ens locals, en els termes que 
determinen les lleis, tenen competències pròpies en matèria d’ordenació i gestió del territori, en 
matèria de formulació i gestió de polítiques de protecció del medi ambient i 
desenvolupament sostenible i, també, en la regulació, la gestió i la vigilància 
de les activitats i els usos que es porten a terme a les platges, rius, llacs i 
muntanyes.

Vist l’article 25 de la Llei Reguladora de las Bases del Règim i l’article 66 del 
Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya (LMRLC), que  
estableixen que els municipis, per a la gestió dels seus interessos i en l'àmbit 
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de les seves competències, pot promoure tota mena d'activitats que contribueixin a satisfer les 
necessitats i les aspiracions de la comunitat de veïns, i que atribueixen als ens locals 
competències en l'ordenació, la gestió, l'execució i la disciplina urbanístiques i el medi ambient.

Vist que la Societat Catalana d’Herpetologia està interessada a dur a terme diferents mesures 
de gestió per tal de millorar l’estat ecològic de la bassa, que inclouen activitats de tipus 
participatiu.  

Vist que l’Ajuntament valora aquest fet com una oportunitat per dinamitzar la gestió de la 
bassa, millorar la seva qualitat ambiental i oferir a la ciutadania opcions de voluntariat actiu pel 
que fa a la pròpia gestió de la bassa.

Vist el que estableixen els articles 73 i 75 del Reglament de patrimoni dels ens locals, 

Vist el dictamen de la Comissió Informativa d’Urbanisme, es proposa al Ple l’adopció dels 
següents acords:

Primer.- Cedir l’ús de la bassa de Can Dunyó a l’entitat privada sense ànim de lucre Societat 
Catalana d’Herpetologia en els termes i condicions que s’estableixen al conveni annex a 
aquest acord.

Segon.- Aprovar el Conveni de custòdia de la bassa de Can Dunyó entre l’Ajuntament de Lliçà 
d’Amunt i la Societat Catalana d’Herpetologia. 

Tercer.- Autoritzar al senyor Alcalde per la signatura del conveni en nom i representació de 
l’Ajuntament.”

Oberta la deliberació, la regidora Mariona Pedrerol explicà que la bassa havia estat construïda per 
recollir les aigües. El primers anys tenia molt d’interès ecològic i amb el temps s’havia anat perdent, en 
aquests moments es feia una gestió de mínims i la Societat Catalana d’Herpetologia estava molt 
interessada en poder tornar als orígens. En principi no tenia cap cost, la propietat era de l’Ajuntament i 
la Societat aniria fent millores de la naturalització de la bassa, activitats de participació ciutadana, tot i 
que es continuaria amb el manteniment que s’estava fent. El conveni tindria una durada de 4 anys, i si 
per diferents factor no interessés continuar endavant es podria trencar l’acord, manifestà que tenien la 
sort de tenir la bassa i ara una entitat amb experiència s’havia interessat per col·laborar-hi.

El regidor Iban Martínez explicà que se li plantejaven diferents dubtes:

1r.- La bassa era un espai públic molt interessant utilitzat per molts ciutadans, i la regidora havia dit que 
el conveni seria gratuït per no era així, la cessió potser si que era gratuïta però el manteniment no, però 
no es deia quina era la quantitat, quins fons rebria l’empresa per fer aquestes feines, es comenta que 
es tirarà endavant sempre que hi hagués partida pressupostària, però quant costaria a la regidoria,. 
Volia un Can Dunyó net amb la màxima de fauna, però voldria saber quant costaria, 
amb la documentació i l’informe tècnic no quedava clar perquè la regidoria no podia 
fer-se càrrec, potser no es tenia prou personal, potser no estava qualificat per fer 
aquesta tasca, potser ja tenia prou feina, potser s’hauria de pensar alguna cosa a 
Medi Ambient, perquè hi havia zones del municipi molt deixades, el poble estava 
brut, els treballadors de servei de neteja estaven enfadats, no funcionava prou bé, i 
ara es cedia la gestió de Can Dunyó perquè no s’era capaç de tirar endavant. 
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Finalitzà dient que no demanaria que la regidoria plegués perquè seria massa fàcil, però s’havia de fer 
alguna cosa. 

No era un mal conveni que signaven la majoria d’Ajuntaments. 

2n.- No s’havien mirat altres empreses, sinó que directament es signava amb aquesta societat.

La regidora Mariona Pedrerol contestà que no li podia dir el cost, l’empresa s’havia presentat a 
l’Ajuntament i treballar amb una societat especialista era un luxe que ella pensava que era molt positiu, 
es portaven anys sense fer res i ara estaven fent moltes coses, però si el grup d’ERC no creia que fos 
una bona idea doncs podia votar en contra.

El regidor Iban Martínez digué que no posava en dubte a l’empresa, però no tenien un pressupost 
específic per aquest tema i no es tenia cap estimació econòmica. 

El senyor Alcalde explicà que el conveni deia que es podia prorrogar però no es deia que es faria 
automàticament, i retragué al regidor Iban Martínez els comentaris que havia fet quan sabia que el 
Tècnic de Media Ambient no era especialista en aquesta matèria, i la societat sí que podia fer estudis i 
després es demanarien ajuts a la Diputació o d’altres administracions per poder tirar endavant.

El regidor Iban Martínez contestà que només feia preguntes per saber què es faria, i així poder donar 
suport a l’acord, havia fet quatre preguntes que ja havien estat contestades, quan ERC feia preguntes 
era simplement perquè tenia dubtes., demanar aclariment no era cap problema.

El senyor Alcalde contestà que per això es feien les Comissions Informatives.

El regidor Iban Martínez insistí que només s’havien plantejat preguntes que havien estat resoltes, no se 
sap encara quant costaria perquè primer s’havia de fer un estudi, no es podia fer des de la regidoria 
perquè no es tenia personal especialitzat en el tema,  i en quant a la prorroga del conveni, es demanà 
a la Secretaria que ho expliqués, contestant aquesta que la llei permetia explícitament la cessió directa 
en determinats casos, i pel que feia a la pròrroga tal com deia el propi conveni aquesta s’hauria 
d’acordar expressament, només si es volia desistir abans de la finalització del conveni s’havia de fer 
preavís. 

Posada a votació, la proposta va ser aprovada per unanimitat dels regidors assistents (17 de 17), que 
constitueixen majoria absoluta legal.

7.- PRP2020/377   DENEGACIO COMPATIBILITAT TREBALLADOR MUNICIPAL   

Es donà lectura al següent dictamen:

“El senyor Alejandro Fernández Padrón, personal laboral fix de l’Ajuntament 
realitzant les tasques d’oficial  2ª de la brigada d’obres, sol·licita en data 3 de 
setembre de 2020 i número de registre d’entrada 7649, la declaració de 
comptabilitat per realitzar tasques de muntatge de quadres elèctrics.

Vist l’informe del Departament de Recursos Humans que assenyala que no 
és possible l’autorització atès que:
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1. La jornada a realitzar a través de l’activitat privada per la que es sol·licita la compatibilitat és de 
40h setmanals, molt per sobre de la meitat de la jornada ordinària de treball de les administracions 
públiques, establerta en 37,5h setmanals.

2. Tanmateix, i essent que el contracte amb el Sr. Alejandro Fernández està suspès, es podria 
considerar que no està realitzant jornada, pel que hi hauria la possibilitat d’atorgar la comptabilitat de 
forma temporal, però sempre i quan renunciés prèviament a la retribució de l’Ajuntament per així 
evitar la limitació de la mitja jornada setmanal ordinària de les administracions públiques, en cas 
contrari podria interpretar-se com enriquiment i benefici que no tindrien la resta de treballadors/es. 

Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa d’Hisenda, es proposa al Ple l’adopció dels 
següents acords:

Primer.- Denegar la compatibilitat per realitzar tasques en el sector privat al Sr. Alejandro Fernández 
Padrón pels motius exposats als antecedents d’aquest acord.

Segon.- Notificar aquest acord a l’interessat, fent-li saber que hi hauria la possibilitat de reconèixer la 
compatibilitat si, durant la suspensió del contracte, renunciés a la retribució de l’Ajuntament.”

Posada a votació, la proposta va ser aprovada per unanimitat dels regidors assistents (17 de 17), que 
constitueixen majoria absoluta legal.

8.- PRP2020/400   APROVACIO PRORROGA CONVENI COL·LECTIU PERSONAL LABORAL 
AJUNTAMENT DE LLIÇÀ D'AMUNT   

Es donà lectura al següent dictamen:

“El Ple de l’Ajuntament, en sessió del dia 31 de maig de 2018 va aprovar el Conveni Col·lectiu de 
treball del personal laboral de l’Ajuntament de Lliçà d’Amunt.  

Per Resolució del Departament de Treball, Afers socials i famílies del 5 de febrer de 2019 es va 
resoldre inscriure i publicar l’esmentat conveni amb codi número 08010342011999.

En data 15 de març de 2018 va sortir publicat en el Butlletí Oficial de la Província.

A l’article 2 del Conveni s’estableix que tindrà una durada de 3 anys, i entrarà en vigor a partir de la 
seva signatura i de l’aprovació formal per l’òrgan competent de la corporació, llevat dels aspectes 
pels quals s’estableixi una altra data, i tindrà una vigència fins al 31 de desembre de 2020.

En data 28 de març de 2019 es va signar Acta de la mesa de negociació de la relació de llocs de 
treball en la que es feia constar que després de les negociacions s’acordava 
aprovar la proposta retributiva resultat de la valoració de llocs de treball amb el 
compromís que aquest acord anava lligat a mantenir vigent el Conveni col·lectiu 
de treball del personal laboral fins el 31 de desembre de 2024.

En data 28 de maig de 2020 es signa Acta amb el Comitè d’empresa donant 
conformitat a la pròrroga del conveni.
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Vist l’article 86 del Text Refós de l’Estatut treballadors que estableix que correspon a les parts 
negociadores establir la durada dels convenis.

Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa d’Hisenda, es proposa al Ple l’adopció dels 
següents acords:

Primer.- Prorrogar el vigent Conveni col·lectiu de treball del personal laboral de l’Ajuntament de Lliçà 
d’Amunt amb codi 08010342011999 fins el 31 de desembre de 2024.

Segon.- Notificar aquest acord al Departament de Treball, Afers socials i famílies per la seva 
inscripció i publicació.”

Posada a votació, la proposta va ser aprovada per unanimitat dels regidors assistents (17 de 17), que 
constitueixen majoria absoluta legal.

9.- PRP2020/376   MOCIO PER RECLAMAR UN PAPER ACTIU DELS MUNICIPIS EN 
L'ASSIGNACIO I GESTIO DELS FONS EUROPEUS DE RECUPERACIO NEXT GENERATION 
EU   

El regidor Fran Sánchez donà lectura a la següent Moció presentada per tots els grups polítics 
municipals:

“La Unió Europea ha previst donar resposta a l’actual crisi econòmica i social que vivim, arran 
de la pandèmia de la COVID19, amb el paquet pressupostari més gran mai finançat fins al 
moment. Aquesta és una notícia que celebrem perquè s’allunya de respostes del passat i 
aborda una solució global, solidària i compartida per part de tots els estats membres de la UE. 

El nou pressupost que s’està gestant en les institucions europees vol impulsar un Pla de 
Recuperació conformat per dos grans paquets econòmics. Per una banda, el Marc Financer 
Plurianual 2021-2027 de 1.074 milions d’euros, finançat amb recursos propis. Per una altra, el Next 
Generation EU de 750.000 milions d’euros, que es finançarà a través dels mercats internacionals i 
que suposa una novetat important. 

El passat dia 21 de juliol de 2020, el Consell Europeu va acordar la creació d’aquest paquet 
econòmic anomenat Next Generation EU, com un instrument excepcional de recuperació, per fer 
front a les conseqüències econòmiques i socials de la pandèmia. 

Aquest acord autoritza a la Comissió Europea a endeutar-se fins a 750.000 milions d’euros en nom 
de la UE per donar una resposta europea coordinada dels estats membres enfront de la pandèmia. 

El Next Generation EU preveu un Mecanisme de Recuperació i Resiliència de 
672.500 milions d’euros, compost per 360.000 milions d’euros en préstecs -que 
hauran de ser reemborsats en 30 anys-, i 312.500 milions d’euros en 
subvencions no reemborsables. D’aquests darrers a Espanya en corresponen 
72.000 milions d’euros. 
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El passat dia 7 d’octubre, el Govern estatal va presentar el Pla de Recuperació, Transformació i 
Resiliència que guiarà l’execució d’aquests 72.000 milions d’euros dels fons europeus fins al 2023. 
Aquest Pla s’inspira en l’Agenda del Canvi, l’Agenda 2030 i els Objectius de Desenvolupament 
Sostenible (ODS) i s’estructura al voltant de quatre grans àmbits de transformació: la transició 
ecològica, la transformació digital, la igualtat de gènere i la cohesió social i territorial. 

El Pla de Recuperació, Transformació i Resiliència estableix 10 polítiques de reforma estructural per 
un creixement sostenible i inclusiu, on el món local hi té molt a dir.

La mobilització d’aquest gran volum de recursos econòmics suposa una oportunitat única de 
transformació del nostre país, de la qual els Ajuntaments no en volem ni podem ser aliens. 

Com el mateix Pla contempla, l’envergadura d’aquest repte requereix el concurs de la societat 
articulat a través del Govern, institucions europees, Parlament, Comunitats Autònomes, 
corporacions locals i agents socials. 

Des de l’inici de la pandèmia, els Ajuntaments hem hagut de fer un sobreesforç econòmic per 
acompanyar les respostes que altres administracions aprovaven per fer front a la crisi sanitària i les 
conseqüències de les mateixes en els nostres municipis. En cap cas aquest esforç s’ha vist 
acompanyat de majors recursos econòmics, alhora que els ingressos s’han vist greument 
perjudicats. 

Els ens locals som l’administració més pròxima a la ciutadania, la que millor coneix les necessitats i 
especificitats del nostre territori, la més eficient en la gestió dels recursos públics i la que genera 
més cohesió social. 

Sense l’enorme tasca que hem realitzat els ens locals en aquesta pandèmia i que continuem 
desenvolupant, la repercussió d’aquesta s’hauria vist encara més agreujada. Per aquest motiu 
també estem convençuts que no serà possible una recuperació de l’actual crisi sanitària, econòmica 
i social amb cohesió, si no disposem d’uns ajuntaments forts, amb més autonomia i més capacitat 
financera.

Una part important de la demanda del municipalisme ha tingut resposta fa poques setmanes gràcies 
al canvi de recomanacions realitzades per la Comissió Europea i conseqüentment pel Ministeri 
d’Hisenda, que va anunciar la suspensió de l’aplicació de les regles fiscals per als exercicis 2020 i 
2021. Aquesta mesura possibilita l’ús dels romanents i superàvits dels ajuntaments, sense limitació 
del destí. 

Però, davant de l’evolució de la pandèmia i les mesures que cal prendre per aturar-la que 
repercuteixen de forma directa en la davallada de molts dels sectors econòmics i en l’empobriment 
dels nostres pobles i ciutats, els ens locals necessitem més recursos addicionals 
per a fer inversions de futur.
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Per altra banda, la Generalitat de Catalunya 
també ha de preparar l’escenari per portar a terme una execució eficaç 
d’aquests recursos. Serà necessari reforçar la coordinació amb el Govern d’Espanya, per poder 
canalitzar els recursos de la forma més adequada i eficient possible perquè es puguin executar 
completament, i amb el món local, per establir una valoració conjunta dels projectes que impacten 
directament en els nostres pobles i ciutats.

És per això que, davant de la mobilització més gran de recursos portada a terme per la UE, els 
grups polítics municipals de l’Ajuntament de Lliçà d’Amunt, proposen al Ple l’adopció dels següents 
acords: 

1. Sol·licitar al Govern d’Espanya un espai permanent de representació del municipalisme en la 
Conferència Sectorial de Fons Europeus que es reactivarà amb les Comunitats i Ciutats 
Autònomes. 

2. Sol·licitar al Govern d’Espanya una assignació directa dels Fons Europeus assignats al Pla de 
Recuperació, Transformació i Resiliència, que no passi per la tutela de les Comunitats Autònomes. 

3. Instar el Govern de la Generalitat de Catalunya a fer seves les demandes del món local i 
acompanyar la defensa d’assignacions directes dels Fons Europeus per als municipis.

4. En relació a la part dels Fons Europeus de Recuperació Next Generation EU que gestionaran 
directament les Comunitats Autònomes, reclamar al Govern de la Generalitat de Catalunya la 
constitució d’una taula de coordinació amb el món local per conèixer i valorar els projectes d’inversió 
per a Catalunya, abans que aquests siguin presentats, i per fer-ne el seguiment de l’execució, un 
cop siguin aprovats.

5. Traslladar aquest acord a la Federación Española de Municipios y Provincias, als grups polítics 
del Parlament de Catalunya, al Govern de la Generalitat de Catalunya, als grups polítics del 
Congrés dels Diputats i al Govern d’Espanya.”

Oberta la deliberació el regidor Iban Martínez manifestà que era una moció conjunta però tota estranya 
perquè era el govern local del PSC amb el suport d’ERC, En Comú Podem, Ciutadans i Junts per Lliçà 
que demanaven al govern d’Espanya governat pel PSOE amb Podemos i a la Generalitat governada 
per Junts i ERC que deixi fer als municipis.

El regidor Antonio Polo manifestà que estava a favor, els Ajuntaments eren les institucions més 
properes als ciutadans i qui millor coneixien les necessitats dels ciutadans.

El regidor Oriol Vera estava a favor encara que no sabia si arribarien els diners.

El regidor Manel Busquets manifestà el seu acord.

Posada a votació, la proposta va ser aprovada per unanimitat dels regidors 
assistents (17 de 17), que constitueixen majoria absoluta legal.

Per descarregar una còpia d’aquest document  consulti la següent pàgina web
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10.- AFERS URGENTS

No se’n han presentat.

11.- MOCIONS

No se’n han presentat

12.- PRECS I PREGUNTES

12.1 - PREGUNTES DEL GRUP MUNICIPAL EN COMU PODEM

PRIMERA.- Bajo nuestro criterio, unos de los servicios que se ofrece desde nuestro Ayuntamiento 
cuya demanda y satisfacción por parte de nuestros vecinos no ha dejado de crecer, es la Oficina 
Municipal de Información al Consumidor (OMIC). Debido a la crisis sanitaria que estamos viviendo, 
este ha sido un año muy diferente tanto en la atención al ciudadano por un lado, como en el caso que 
nos ocupa, en la manera de consumir por parte de nuestros vecinos.

¿Cómo está funcionando este servicio desde que comenzó la pandemia?
¿Qué número de expedientes abiertos hay?
¿Qué subvención ha recibido este año?
¿Qué valoración hace el equipo de gobierno del funcionamiento de este servicio?

Resposta: El regidor Marc Palet contestà que durant el confinament fins al mes de juny es servei havia 
funcionat amb teletreball, i des del juny es prestava el servei des de l’Ajuntament amb cita prèvia. Hi 
havia hagut més trucades però no més expedients. La subvenció que s’havia rebut aquest any era de 
2.577 euros. La seva valoració i la dels ciutadans era molt positiva perquè era vital per moltes famílies.

SEGUNDA.- En el pleno ordinario que se celebró el pasado día 24 de septiembre, nuestro grupo 
municipal le formulaba la siguiente pregunta: 

“En la Junta de Gobierno del 17 de febrero, se acuerda solicitar una ayuda económica de 6800€ 
para proyectos de promoción económica en el Espai Can Malé, que tienen un importe total de 
17000€.

- ¿Qué proyectos son?”

Al no dar una respuesta clara por parte del regidor de promoción económica (a pesar de haber 
presentado la pregunta por escrito 48 horas antes), tanto el alcalde como el propio regidor me 
aseguraron que me harían llegar el proyecto. A día de hoy, después de 2 meses 
desde este pleno, sigo sin recibir dicho proyecto.

¿Por qué no se me ha pasado este proyecto y la información del mismo?

Per descarregar una còpia d’aquest document  consulti la següent pàgina web

Codi Segur de Validació 87f4f213d3e2486298b9b4e3a5221cb1001

Url de validació https://carpeta.llicamunt.cat/Validador

Metadades Classificador:Acta  -     Origen: Origen administració    Estat d'elaboració: Original

S
ig

n
at

u
ra

 1
 d

e 
2

G
em

m
a 

N
av

ar
ro

 M
ed

ia
ld

ea
04

/0
6/

20
21

S
ec

re
tà

ri
a

S
ig

n
at

u
ra

 2
 d

e 
2

Ig
n

as
i S

im
o

n
 O

rt
o

ll
04

/0
6/

20
21

A
lc

al
d

e

https://carpeta.llicamunt.cat/Validador


Resposta: El regidor Marc Palet li demanà 
disculpes, havia estat un descuit seu i contestà li havia enviat per correu 
aquest mateix dia. Degut a la pandèmia no s’havia complert amb el cronograma i s’havia decidit 
renunciar a la subvenció. 

El regidor Antonio Polo demanà que quan es presentessin preguntes al Ple es contestessin perquè per 
això es presentaven amb antelació. El senyor Alcalde contestà que no era una cosa comú que es 
donés aquesta situació. 

I no havent-hi més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió, essent  les 22:05 de tot el que jo com a 
secretària certifico.
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